
O floare-menorah gingasa va trimite Misu

Ne doare in suflet, dar de-a lungul veacurilor am invatat sa zambim printre 
lacrimi. 
Getta

Un prieten, fost coleg de scoala, mi-a trimis ieri acest tablou de Hanukkah. 
Este o pictura anonima din secolul al 18-lea... Ochii sunt tristi... desi lumanarile 
de Hanukkah sunt aprinse... 
In mod sigur nu au ascultat stirile ieri seara... sau au fost intotdeauna vesti triste 
si in timpul acestei sarbatori?
Ma gandesc cu strangere de inima la incendiul din jurul Haifei, la voi, prietenii 
mei, care traiti acolo...
http://upload.wikimedia.org/wikipedia/commons/0/0c/Hanukkah_18th_century.j
pg
Fie ca si acest foc sa treaca cat mai repede!
Cu drag
Julia

Curaj! De la Daniel
http://www.youtube.com/watch?v=qSJCSR4MuhU&feature=player_embedded

Draga Getta multumiri pentru cuvintele frumoase. E un popor antrenat
sufleteste. In razboiul de Iom Kipur am pierdut 2500 tineri si iata
existam... Nu plange Doamna in fata lui au toti un drum ... Cu tot



respectul si pentru cei cari au mai adaugat cuvinte randurilor
Dvs. Dr.G

Draga Getta!
    Din fericire nu cunosc cazuri in care prieteni Timisoreni au fost afectati de 
marele incendiu
                                                                       Robi Stahl

Sintem bine.... momentan. 

Locuim pe partea spre nord a Carmelului, de la Universitate in jos. 

Cei din jur, discuta ca si-au facut un mic bagaj, in caz de evacuare sa fie 
pregatiti. Eu NU pot , la fel cum nu pot fotografia incendiul. 

Ti-am trimis poze facute ieri 3 dec. Daca doresti, poti sa le postezi, cea care le-a 
facut este Gloria Dezsu, prietena cu mine. Ea clujeanca si sotul ei, Andrei, 
timisorean. 

Cuscrii mei au evacuat casa si au plecat la fiul nostru cel mare. casa lor este in 
denia, si focul a ajuns la 1 km. de casa lor. nepoatele trebuiau sa fie la noi 
de azi incepind pina miercuri, luni le luasem bilete la spectacol de copii. 
Momentan, nu au venit in Haifa, sint in siguranta in Galil, unde locuiesc. 

A ramas doar sa ne rugam ca urgia abatuta asupra noastra sa fie stinsa cit mai 
repede. 

Cu drag, Paula

Draga Getta , m-a bucurat mult materialul trimis . Noi suntem obisnuiti sa fim 
pregatiti la evenimente nu tocmai placute de sarbatori . anul acesta insa s-au 
intrecut pe ei insisi . cred in minunea de hanuka si mai ales in baietii si barbatii 
nostri de exceptie si ne rugam pentru ei si pentru cei ce s-au jertfit .
sa ne ajute dumnezeu .
hag orot sameah , iusi

Va multumim pentru mesajul incurajator.
Uite norul de fum care se intinde deasupra Mediteranei, asa cum l-am fotografiat 
ieri, din casa noastra de pe Carmel.
Cu drag,
Alon si Aviva

Draga Getta,
Iata si cateva poze separate (resized).
Cateva strazi de la marginea orasului au fost deja evacuate. Din nefericire vantul 
e foarte puternic si din cand in cand isi si schimba directia. 



Acum am auzit ultimele stiri - se pare ca deocamdata focul nu inainteaza spre 
regiunea noastra, asa ca vom merge sa ne culcam.
Noapte buna,
A+A

Hi Julia, tocmai acum de Chanukka voiau sa ajute banditii cu lumini, arde tot 
Carmelul, se stinge intr-un loc, se aprinde in alta parte, e graznic, 2 banditi au 
fost prinsi, ceilalti au lasat o bicicleta si mateialde incendiat langa o fabrica in 
aproiere unei statii de benzina, acum spune un alt foc la Daliat ha Carmel, satul 
Druz...si iar la Denia, asteptam avioane speciale din USA, Franta. cele grecesti, 
helicptere cara apa din mare , e un spectacol fioros, acum cand s-a lasat 
intunericul si se vede cum 
tisneste deodata , dintr-o vale un foc, care lumineaza imaginea.., ieri a aparut in 
ziarul "Israel Nachrichten" e singurul ziar in limba germana, articolul meu "Das 
Wunder von Chanukka" Ti-l trimit in attachm.Te pup Hedwig

Draga mea Hedwig,
randurile tale m-au emotionat profund. Atat dramatismul minunii petrecute de 
Chanukka, cat si descrierea acestui incendiu din orasul tau.
As dori sa-ti trimit mesajul mai departe, prietenilor mei.
Imi permiti acest lucru?

Hag Sameach und Shabbath Shalom!
Julia

Da, draga Iulia, daca crezi ca-l apreciaza prietenii tai, desigur...
Au sosit acuma seara avioane rusesti si un mega-avion american...A vorbit 
primarul satelor druze la o conferinta de presa cu Natanjahu intai Bibi, apoi 
druzul a spus ca indiferent ce religie avem, noi suntem israelieni si vom face totul 
ca sa gasim vinovatii, care au distrus mii si mii de hectare de padure, animalele, 
care traiau acolo, cat si casele asta este o crima...Bibi l-a imbratisat.. aceasta 
conferinta de presa a fost televizata.
Sa auzim de bine, te pup Hedwig

Mesaj trimis celor 25 de colegi de clasa de la liceul bucurestean Dr Petru 
Groza
De Paula din/in Haifa

Ard case in Ein Hod !!!! Satul artistilor infiintat de Marcel Iancu. Locuitorii au fost 
evacuati inca de ieri. Muzeul a apucat sa depoziteze in siguranta tablourile. 
Fiica si nepoata lui Marcel Iancu s-au ingrijit de tablouri lui. Insa multi artisti, au 
doar studiourile acolo si locuiesc in alta parte sau chiar in strainatate. 

Taciuni ....... !! 

Sculpturi, martorele singure, ca pe bucatica aceea de pamint, fusese o data 
coltul de rai si creatie a unui artist. Si daca fusese pictor, "martorii" s-au mistuit 
in foc. 



Tragedie nu-i cuvintul potrivit. Mai mult , dar limba romana nu o mai stapinesc 
asa de bine probabil, lipsindu-mi cuvintul care ar putea descrie ce vad ochii, ce 
simte inima si ce spunea ratiunea. 

Casa sculptorului Tuvia Iuster, alt bucurestean, a ramas in picioare, fiind pe 
cealalta parte a satului de artisti. Nu in calea focului. De acolo, de "sus", unde se 
afla de 5 ani de acum.... mai bea un paharel . De bucurie ca sculpturile si 
tablourile lui vor exista ca marturie ca a trecut " pe aici". 

Focul era in foarte aproape de Universitate, aseara, insa vintul si-a schimbat 
directia, noaptea. Toata padurea de linga Universitate , regiune numita Mica 
Elvetie, a fost o data verde.... Animalele au fost salvate la timp. 

5 milioane de copaci si 40.000 dunami de padure au fost si acum doar cenusa. 
16.000 persoane evacuate, o parte nu mai au la ce sa se intoarca. 

Casa care reprezinta viata unei familii, cu tot ce poate cuprinde, a fost mistuita 
de foc. Ma intrebam chiar, daca ar fi trebuit sa fiu evacauta, ce asi lua cu 
mine in scurtul timp care-l am la dispozitie ? Nu am raspuns, stiu ca singurul 
lucru care imi este cel mai important sint albumele de fotografii si 
laptop   pentru  pozele de pe computer. Sa am marturie ca am trait si am avut 
familie. 

Noi locuim pe celalalt versant al Carmelului , de la Universitate in jos, inspre nord 
si momentan vintul bate spre sud, la intrarea in Haifa si spre mare. Soselele 
principale, care duceau spre Haifa, ieri, fusesera inchise.
Gabi locuieste departe de Haifa, in nord, ieri am vorbit la telefon cu el, sunindu-
ma sa ne ofere gazduire pina trece urgia. 

Multumesc mult, tuturor care ne-au invitat sa locuim la ei in perioada asta, 
dar....sint fatalista din fire. Copiii si nepotii sint la adapost, asta este cel mai 
important pentru mine. 

Mereu apar noi focare de incendii, unele din cauza vintului si altele datorita celor 
care il pun, din sud pina in nord. Pompierii au primit intarituri din strainatate, 
inclusiv avioane special dotate pentru stingerea incendiilor. In aer este miros de 
vegetatie arsa. 

Daca pina acum, cind auzeam un helicopter care trecea peste Haifa, stiam ca s-a 
intimplat ceva in nord, si traseul helicopterului este spre unul din spitalele Haifei, 
deci raniti sau sa nu stim, chiar mai rau....de data asta, ma rog sa aud si, 
binecuvintez zgomote de avioane, helicoptere si tot ce zboara si poate sa
contribuie la stingerea incendiului. 

Miine este o noua zi si, sper, mai buna,    
                 optimista Paula - colega din B


